

system thereafter; and safeguard mechanisms during the transition period against imports from Mexico that cause market disruption. Finally, the FTA TRQ for non-wool fabric was not secured beyond the end of 1992. In the context of the NAFTA negotiations, however, the United States agreed that this TRQ would be extended for 1993, provided an overall agreement was reached on textiles under NAFTA.

Issuance of Certificates of Eligibility

Under the authority of Section 9.1 of the Act as amended, the Minister may, for the purpose of implementing an intergovernmental arrangement respecting the administration of the Tariff Rate Quotas, issue a certificate with respect to an exportation of goods to the United States stating the specific quantity of the goods for which a certificate is issued. The following is a statistical summary of applications for certificates of eligibility processed during 1993:

certificate issued.....	17,953
applications refused.....	4
certificates cancelled.....	865

(b) Agricultural Products

- 1) During 1993, four product groups were maintained on the ICL in order to support supply management of poultry under the *Farm Products Agencies Act*. These restrictions were applied to the following:

- turkey and turkey products;
- eggs and egg products;
- chicken and chicken products; and,

ristournes de droits pendant deux ans suivant la date d'expiration prévue dans l'ALE (le 1^{er} janvier 1994), et l'application subséquente d'un régime de ristournes partielles. Pour la période de transition, il prévoit aussi des mécanismes de sauvegarde contre les importations de produits mexicains qui perturbent le marché. Enfin, le contingent tarifaire de l'ALE pour les tissus autres qu'en laine n'a pas été prolongé au delà de la fin de 1992. Mais pendant la négociation de l'ALENA, les États-Unis ont accepté que ce contingent soit maintenu en 1993, à condition qu'il y ait une entente globale sur les textiles dans l'ALENA.

Délivrance de certificats d'admissibilité

Aux termes du paragraphe 9.1 de la Loi, tel que modifié, le Ministre peut, aux fins de la mise en application d'un arrangement intergouvernemental concernant l'administration des contingents tarifaires, délivrer un certificat pour l'exportation de biens aux États-Unis précisant la quantité des biens pour lesquels le certificat est délivré. Voici le résumé statistique des demandes de certificat d'admissibilité traitées en 1993 :

demandes accordées.....	17 953
demandes refusées.....	4
demandes annulées.....	865

(b) Produits agricoles

- 1) En 1993, quatre groupes de produits ont été maintenus sur la LMIC. Le but était de favoriser la gestion de l'offre de volaille sous le régime de la *Loi sur les offices des produits agricoles*. Les limitations ont frappé ces produits :

- dindons et produits qui en sont entièrement dérivés;
- oeufs et produits des oeufs;
- poulets et produits qui en sont entièrement dérivés; et